

Please find the English version below

NIDIT- Network for Impactful Digital International Teaching Skills

Newsletter 2023|3



Liebe Lehrende,
liebe NIDIT-Interessierte,

wir freuen uns, Ihnen die dritte Ausgabe des NIDIT Newsletters 2023 zu präsentieren. Der Newsletter erscheint vierteljährlich und informiert Sie über die neuesten Projektergebnisse sowie Veranstaltungen rund um die Themen digitale und internationale Hochschullehre.

Die in diesem Jahr in Marburg stattfindenden Tage der Lehre "[Teaching Futures - Zukünfte der Lehre](#)" am 15. und 16. November 2023 rücken näher! In diesem Newsletter wollen wir Sie über das Programm, die spannenden Keynotes und weitere Highlights informieren. Zudem möchten wir Ihnen zwei Angebote in Zusammenhang mit Virtual Reality sowie ein umfassendes Skript zu virtueller internationaler Lehre vorstellen.

Mit besten Grüßen


Prof. Dr. Katharina Lorenz

Gesamtprojektleitung NIDIT
Vizepräsidentin für Studium und Lehre
Justus-Liebig-Universität Gießen



Foto: JLU/Rolf K. Wegst

Teaching Futures – Zukünfte der Lehre

 Live in Marburg und online

 15. – 16. November 2023



Teaching Futures - Zukünfte der Lehre 2023

Am 15./16. November 2023 finden die Tage der Lehre unter dem Titel "Teaching Futures – Zukünfte der Lehre" statt. Vor Ort in Marburg und/oder online können Sie inspirierende Keynotes erleben, in vielfältigen Formaten Ihre Ideen austauschen und neue Impulse für Ihre Hochschullehre gewinnen. Außerdem diskutieren wir gemeinsam mit Studierenden über die Gestaltung der Lehre in der Zukunft.

[Zum Programm](#)



Entdecken Sie "VR EasySpeech", ein Angebot der Labs for Innovative Teaching in Gießen und Marburg! Mit dieser App haben Sie die Möglichkeit, Ihre Präsentationsfähigkeiten in realistischen Szenarien mit KI-basiertem Feedback zu trainieren und zu verbessern. Besuchen Sie uns gerne und probieren Sie es direkt aus!

[Zum Angebot](#)



Wir laden Sie herzlich zur Ausstellungseröffnung des Projekts "Museum 3D" der klassischen Archäologie der JLU Gießen und des Labs for Innovative Teaching am 22. Oktober 2023 ein. Tauchen Sie ein in 3D-Visualisierungen von Artefakten und erleben Sie die Antike hautnah. Wir freuen uns auf Ihren Besuch!

[Weitere Informationen](#)



Sie interessieren sich für virtuelle internationale Lehre und suchen nach didaktischen und methodischen Anregungen für die praktische Umsetzung? Dann werfen Sie gerne einen Blick in das Skript zur [Workshopreihe „VITALS – Virtual International Teaching and Learning Skills“](#), welches sowohl auf Deutsch als auch auf Englisch in unserer Mediathek zum Download zur Verfügung steht.

[Zur Mediathek](#)



Die im Oktober startende Workshopreihe "Didaktische Grundprinzipien und Lehrmethoden" ist speziell für ukrainische Hochschullehrende konzipiert worden und ein gemeinsames Projekt des [Gießener Zentrums Östliches Europa](#) (GiZo) und NIDIT. Ziel ist es, die Lehrenden bei der Entwicklung und Umsetzung von digital und international ausgerichteter Lehre zu unterstützen. Melden Sie sich gerne an!

[Zur Workshopreihe](#)

Veranstaltungskalender



Oktober

05.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Didactic Principles I](#)

10.10.2023

[Sprechstunde für internationale \(virtuelle\) Lehre](#)

12.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Didactic Principles II](#)

18.10.2023

[NIDIT Lunch Bag Session | Podcasts in der Lehre](#)

19.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Digitalisation of the educational process: How to keep the balance and ensure quality](#)

19.10.2023

[Einführungsveranstaltung - Tutorenqualifizierung](#)

20.10.2023

[Introductory Session - Tutor Qualification](#)

November

07.11.2023

[Sprechstunde für internationale \(virtuelle\) Lehre](#)

09.11.2023

[Praxis Coaching - Tutorenqualifizierung](#)

10.11.2023

[Practical Coaching - Tutor Qualification](#)

15.11.2023

[NIDIT Lunch Bag Session | Einführung in Canva: Gestalten von Grafiken und visuellen Inhalten](#)

15./16.11.2023

[Teaching Futures - Zukünfte der Lehre 2023](#)

21.11.2023

[Erfolgreich Erklären - Tutorenqualifizierung](#)

23.11.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Using immersive Technologies](#)

23.11.2023

[How to - Umgang mit BBB als Tutor*in - Eine technische Einführung](#)

24.11.2023

[Presenting and Explaining - Tutor Qualification](#)

30.11.2023

Dezember

01.12.2023

[Intercultural Awareness - Tutor Qualification](#)

04.12.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Gamification](#)

05.12.2023

[Sprechstunde für internationale \(virtuelle\) Lehre](#)

05.12.2023

[Virtual Reality in der Hochschullehre einsetzen – Umsetzung, Anforderungen, Gestaltung](#)

07.12.2023

[Grundlagen Gamification - Tutorenqualifizierung](#)

08.12.2023

[Basics of Gamification - Tutor Qualification](#)

13.12.2023

NIDIT Lunch Bag Session | Insights and Perspectives on Higher Education Teaching: The Development of International Curricula

18.12.2023

[Konfliktmanagement - Tutorenqualifizierung](#)

19.12.2023

[AI in Learning and Teaching - Tutor Qualification](#)

[Zum NIDIT Veranstaltungskalender](#)



Network for Impactful Digital International Teaching Skills

Justus Liebig Universität Gießen

Leihgesterner Weg 52

35392 Gießen

nidit@zfbk.uni-giessen.de

Gefördert durch



Sie erhalten diese E-Mail, weil Sie unseren Newsletter abonniert haben.

Um sich vom Newsletter abzumelden, senden Sie bitte eine E-Mail an nidit@zfbk.uni-giessen.de

[Zur Datenschutzerklärung](#)

Dear academic teachers
and all keen to learn more about NIDIT,

We are pleased to present you the third issue of the NIDIT newsletter in 2023. The newsletter is published quarterly and brings you information about the latest activities as well as events around the topics of digital and international teaching in higher education.

This year's Teaching Symposium "[Teaching Futures - Zukünfte der Lehre 2023](#)" in Marburg on 15 and 16 November 2023 are getting closer! In this newsletter, we would like to inform you about the programme, the exciting keynotes and more highlights. In addition, we would like to present two offers related to virtual reality as well as a comprehensive script on virtual international teaching.

With best regards

Prof. Dr. Katharina Lorenz

NIDIT Principal Investigator
Vice-President for Teaching and Learning
Justus Liebig University Giessen



Foto: JLU/Rolf K. Wegst

**Teaching Futures –
Zukünfte der Lehre**

Live in Marburg und online

15. – 16. November 2023

The banner features a dark blue background on the left with white text. On the right, there is a photograph of a hand holding a glowing lightbulb with a brain inside, symbolizing ideas and innovation.

Teaching Futures - Zukünfte der Lehre 2023

On 15/16 November 2023, the Teaching Symposium will take place under the title "Teaching Futures - Zukünfte der Lehre". On site in Marburg and/or online, you can experience inspiring keynotes, exchange your ideas in diverse formats and gain new impulses for your university teaching. In addition, we will discuss the design of teaching in the future together with students.

[To the Event Program](#)



Discover "VR EasySpeech", an offer of the Labs for Innovative Teaching in Giessen and Marburg! With this app you have the opportunity to train and improve your presentation skills in realistic scenarios with AI-based feedback. Feel free to visit us and try it out directly on site!

[More Information](#)



We invite you to the exhibition opening of the project "Museum 3D" of the Classical Archaeology of JLU Giessen and the Lab for Innovative Teaching on 22 October 2023. Immerse yourself in 3D visualisations of artefacts and experience antiquity up close. We look forward to your visit!

[More Information](#)



Are you interested in virtual international teaching and looking for didactic and methodological suggestions for practical implementation? Then take a look at the script for the [workshop series "VITALS - Virtual International Teaching and Learning Skills"](#) is available for download in both German and English in our media library. Feel free to delve in and discover new horizons!

[To the Media Library](#)



The workshop series "Basic Didactic Principles and Teaching Methods", which starts in October, has been specially designed for Ukrainian university lecturers and is a joint project of the [Giessen Centre for Eastern Europe \(GiZo\)](#) and NIDIT. The aim is to support teachers in the development and implementation of digitally and internationally oriented teaching. You are welcome to sign up!

[To the Workshop Series](#)



Upcoming events

October

05.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Didactic Principles I](#)

10.10.2023

[Consultation hour for international \(virtual\) teaching](#)

12.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Didactic Principles II](#)

18.10.2023

[NIDIT Lunch Bag Session | Podcasts in der Lehre](#)

19.10.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Digitalisation of the educational process: How to keep the balance and ensure quality](#)

19.10.2023

[Einführungsveranstaltung - Tutorenqualifizierung](#)

20.10.2023

[Introductory Session - Tutor Qualification](#)

November

07.11.2023

[Consultation hour for international \(virtual\) teaching](#)

09.11.2023

[Praxis Coaching - Tutorenqualifizierung](#)

10.11.2023

[Practical Coaching - Tutor Qualification](#)

15.11.2023

[NIDIT Lunch Bag Session | Einführung in Canva: Gestalten von Grafiken und visuellen Inhalten](#)

15./16.11.2023

[Teaching Futures - Zukünfte der Lehre 2023](#)

21.11.2023

[Erfolgreich Erklären - Tutorenqualifizierung](#)

23.11.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Using immersive Technologies](#)

23.11.2023

[How to - Umgang mit BBB als Tutor*in - Eine technische Einführung](#)

24.11.2023

[Presenting and Explaining - Tutor Qualification](#)

30.11.2023

[Kompetent moderieren - Tutorenqualifizierung](#)

December

01.12.2023

[Intercultural Awareness - Tutor Qualification](#)

04.12.2023

[Ukraine Digital: Basic Didactic Principles and Teaching Methods | Gamification](#)

05.12.2023

[Consultation hour for international \(virtual\) teaching](#)

05.12.2023

[Virtual Reality in der Hochschullehre einsetzen – Umsetzung, Anforderungen, Gestaltung](#)

07.12.2023

[Grundlagen Gamification - Tutorenqualifizierung](#)

08.12.2023

[Basics of Gamification - Tutor Qualification](#)

13.12.2023

NIDIT Lunch Bag Session | Insights and Perspectives on Higher Education Teaching: The Development of International Curricula

18.12.2023

[Konfliktmanagement - Tutorenqualifizierung](#)

19.12.2023

[AI in Learning and Teaching - Tutor Qualification](#)

[To the NIDIT event calendar](#)



Network for Impactful Digital International Teaching Skills

Justus Liebig University Giessen

Leihgesterner Weg 52

35392 Giessen

nidit@zfbk.uni-giessen.de

Funded by



You are receiving this email because you have subscribed to our newsletter.
To unsubscribe from the newsletter, please send an email to nidit@zfbk.uni-giessen.de.
[data privacy statement](#)